
Dagsorden og referat til bestyrelsesmøde i Gl. Åby Dagtilbud 
 

  

 

 

 

 

Dato: Den 21. november 2024 

Tidspunkt: 19.00 – 21.30 

Sted: Børnehaven Silkeborgen, Silkeborgvej 342 

 

Tilstede: Laura (Nannasvej, forælder), Kathrine (Solsikken, forælder), Pernille (Dagplejen, forælder), Mikkel (Heim-

dalsvej, forælder), Martin (Børnehaven Silkeborgen, pædagog), Brian (Børnehaven Åby, forælder), Camilla (Perlen, 

forælder), Celina (Hobbitten, forælder), Emma (Børnehuset Tusindfryd, pædagog), Tina (Dagtilbudsleder) 

 

Afbud: Patrick (Børnehuset Tusindfryd, forælder), Agnethe (Forældre vuggestuen Silkeborgvej), Mary (dagplejer) 

Gæster:  

Ordstyrer:  

Mødeleder: Kathrine 

Referent: Annette 

 

Mødet afholdes på Silkeborgen, Silkeborgvej 342. Man kan parkere bagved bygningen. 

 

Indledning Tid   

 19.00 – 

19.30 

 Dagplejen i Aarhus er blevet udvalgt til 
at være med i en undersøgelse fra EVA 



Velkommen ved Tina og Ka-

trine og en præsentations-
runde med nyt fra forældreråd 

og medarbejdere i afdelin-
gerne.  

 
 

om kvalitet i dagplejen. Her skal pæda-

gogiske ledere, dagtilbudsledere, Børn 
og Unge chefer og dagplejere inter-

viewes. 
 

Perlen har et ønske om at referater fra 
bestyrelsesmøderne sendes ud til de en-

kelte afdelinger. Tina følger op på dette. 
Referater fra bestyrelsesmøder skal 

gemmes på hjemmesiden. 

Der skal laves ny legeplads i Perlen. Der 
er aftalt et møde med et legepladsfirma i 

december og så håber man på at kunne 
påbegynde legepladsen snarest muligt. 

 
Heimdalsvej har netop indviet deres nye 

legeplads. 
 

I Hobbitten arbejdes der på en omorga-
nisering idet der frem til sommerferien 

er mange børnehavebørn indskrevet. 
Der arbejdes på at finde steder i lokal-

området hvor man kan tage på tur med 
en gruppe børn. 

 

Børnehuset Tusindfryd venter på at der 
bliver givet en merbevilling på et af de 

kommende byrådsmøder, så byggepro-
cessen kan igangsættes. Der skal byg-

ges ny institution med seks gruppe på 
Lokesvej. Tusindfryd har ventet på at 



byggeriet går i gang de sidste fire år, så 

det er en lang proces. 

 

Punkt 
 

 

Tid 

 

Beslutning/handling 

Referat 

A. Godkendelse af referat 

og dagsorden 

19.30 – 

19.35 

 

 
 

 
 

 
 

 

Referatet fra sidst godkendes. 

    

    

Sager til drøftelse og be-

handling:  
 

1. Kathrine – formand i 
bestyrelsen og Emma 

medarbejderrepræ-
sentant har været 

”dagtilbudsbestyrel-
sernes aften” med fo-

kus på arbejdet i en 
forældrebestyrelse. 

De informerer om 
indhold på oplæg – 

kommer med inspira-
tion, og kommer med 

til 2 forslag ind i sam-

arbejdet med Århus 

 

 
 

19.35 – 
20.00 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

1. 
Mødet blev holdt i et samarbejde mellem 

Århus forældreorganisation og FOLA. 
 

Oplæg fra Kathrine og Emma. 
 

Århus forældreorganisation er en inte-
resseorganisation som varetager alt for 

børn i Aarhus på vegne af alle bestyrel-
ser. Man vælger som bestyrelse at være 

en del af Århus Forældreorganisation, 
hvilket vi har gjort for mange år siden i 

Gl. Åby. 
 

Hvem repræsenterer man som forælder i 

bestyrelsen? Man repræsenterer alle 



forældreorganisation 

og FOLA. 
2. Kompetenceforløb i 

dagtilbuddet. 
”Dagtilbud for alle” – 

præsentation ved 
Tina. Alle afdelinger 

skal fra januar måned 
i gang med et prak-

sisnært kompetence-

forløb. Forløbet tager 
afsæt i vores lærings-

samtale, som tager 
udgangspunkt i tilsy-

nene.  
 

3. Økonomi reservatio-
ner for 2025 ved 

Tina.  
 

4. Kostordning – kan vi 
starte op med at 

kigge på de gamle 
principper for kost-

ordningen, og få ind-

arbejdet bestyrelsens 
principper for obliga-

torisk frokostmåltid. 
Tidligere principper 

vedlagt. Hensigten er 
at I tager dem med til 

 

 
 

20.00 – 
20.30 

  
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
20.30 – 

20.50 
 

 
20.50 – 

21.10                                                                                                   

børn og forældre. Det er derfor vigtigt at 

man befinder sig i ”helikopteren” når 
man deltager i bestyrelsen. 

 
Som enkelt forælder men også som be-

styrelse kan man søge råd og vejledning 
i FOLA. 

 
Som bestyrelse har man et ansvar in-

denfor forskellige områder, f.eks. god-

kende budget, udarbejde høringssvar. 
 

Der arbejdes på at det konstituerende 
bestyrelsesmøde i 2025 afholdes fælles 

for alle bestyrelser, hvor Aarhus foræl-
dreorganisation vil fortælle om bestyrel-

sesarbejdet. Det vil vi gerne bakke op 
om som bestyrelse, hvis det bliver en re-

alitet. Desuden vedlægges slides fra mø-
det som bilag til bestyrelsesmødet. 

 
2. 

Dagtilbud for alle foregår ude i alle afde-
linger, tæt på praksis. 

 

Overskriften for arbejdet i hele dagtil-
buddet i forbindelse med Dagtilbud for 

alle er: Hvordan understøtter vi organi-
seringer i læringsmiljøet som kommer 

alle børn til gavn og fremme deltagelses-
muligheder for alle børn. 

 



forældrerådene, drøf-

ter dem, og med re-
tur til bestyrelsen.  

 
 

 

I forløbet er der tre workshops hvor pæ-

dagogisk leder og faglige fyrtårn fra alle 
afdelinger deltager. Herudover deltager 

der en ekstra medarbejderrepræsentant 
fra de store afdelinger. På baggrund af 

de workshops afholdes der lokale work-
shops i alle afdelinger for alle medarbej-

dere hvor der arbejdes med praksisnære 
øvebaner, som er tilpasset den enkelte 

stue. Det skal give mening ude på gulvet 

hos børnene. 
 

Det er vigtigt at både vi som pædago-
ger, men også forældre leger med vo-

res/jeres børn. Vi har for nylig haft en 
samarbejdskonference sammen med 

Åby skole, hvor der også var fokus på 
leg og de voksnes rolle i legen.  

I legen opdager, bearbejder og udfor-
sker børnene deres omverden og sig 

selv, og et af temaerne i Dagtilbud for 
alle er netop legemiljøerne, hvad er det 

børnegruppen kalder på. Et andet emne 
er organisering – vi glæder os til at 

komme i gang. 

 
3. 

Økonomi og budget 2025 
I ledertemaet er der en åbenhed om-

kring økonomien i alle afdelinger. Der af-
holdes årligt to økonomiseminar for le-



delsen hvor økonomien i hele dagtilbud-

det bliver gennemgået fra administratio-
nen. 

 
I 2025 er der aftalt to fælles puljer, en 

til langtidssygemeldinger og en buffer til 
uforudsete udgifter, som eksempel vis 

faldende børnetal og opfølgning på APV. 
Herudover er der en række faste udgif-

ter blandt andet sociale normeringer, 

hårde/hvidevarer, sprogvejledere i dag-
tilbuddet, dagtilbuddets bus (der kom-

mer en ny el-bus i 2025), psykologhjælp 
osv. 

Bestyrelsen godkender budgetfordelin-
gen, og følger løbende op. 

Legepladser: 
Der skal undersøges hvordan legeplad-

ser finansieres nu hvor al budget til ved-
ligehold er overgået til bygninger.  

På næste bestyrelsesmøde besluttes der 
hvad vi gør i forhold til legepladser. 

 
 

4. 

Tina har for nyligt været til et møde 
vedr. kostordning. Indholdet fra mødet 

skal præsenteres for lederteamet og 
køkkenpersonalet. 



Samtidig er der afstemning om det obli-

gatoriske frokostmåltid om lidt. På bag-
grund af dette udsættes punktet til næ-

ste møde. 
 

1. Bestyrelsens eget punkt: 

Hvad skal bestyrelses-

medlemmerne tage med 

tilbage til forældreråds-

møderne? 

 

 

21.10 – 
21.20 

  

Hvordan arbejdes der med kompetence-
forløbet Dagtilbud for alle i afdelingen? 

2. Orientering  
 

➢ Formand 
➢ Dagtilbudsleder  

➢ Forældrerepræsentan-
terne  

➢ Personalerepræsentan-
terne 

➢ Udvalg 

 

21.20 – 
21.25 

  
 

Eventuelt 21.25 – 

21.30 

 Tusindfryd har været på inspirationstur 

til en institution i Ry hvor der arbejdes 
særligt med at lave legemiljøer ud af 

genbrugsmaterialer. 
Emma vil samle billeder sammen fra tu-

ren som kan laves til et inspirationskata-
log som deles med alle afdelinger og 

forældre. 

Lederteamet skal også en tur til Ry for 
at besøge den samme institution i det 

nye år.  



 

Kommende bestyrelsesmøder punkter;  

Opfølgning på tilsyn, principper for kostordningen, økonomi, uddannelsesstrategi også med fokus på rekruttering.  

 

 

Hilsen bestyrelsesformand Kathrine, Emma medarbejderrepræsentant & Tina dagtilbudsleder 


